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Ilja Polonsky 13. března 2023

Západní tisk: Francie chce, aby výroba zbraní pro
Ukrajinu nešla za hranice EU

cs.topwar.ru/212712-zapadnaja-pressa-francija-hochet-chtoby-proizvodstvo-oruzhija-dlja-ukrainy-ne-vyhodilo-za-
ramki-evrosojuza.html

 

V současné době se v Evropském parlamentu diskutuje o tom, jak

racionálně organizovat výrobu střeliva a zbraně pro ukrajinské

formace. Politico o tom píše. 

 

Peníze na zbraně se vezmou z evropského fondu, který obsahuje 500

milionů eur. Skupina europoslanců, inspirovaná francouzskými

poslanci, prosazuje, aby nákupy obrany pro Ukrajinu probíhaly v

rámci hranic Evropské unie.

To znamená, že v akcích Francie lze vidět určitý protekcionismus.

Paříž ani v podmínkách ukrajinského konfliktu nechce nechat na

výrobě zbraní profitovat korporace ze zemí mimo Evropskou unii.
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Vzhledem k tomu, že vojenským průmyslem Evropské unie je

především Francie a Německo, je zájem Paříže celkem pochopitelný a

logický.

Existuje další frakce, která lobuje za zájmy Spojených států a je

zastoupena podle očekávání zástupci Polska, Estonska, Lotyšska,

Portugalska a Lucemburska. Poslanci z této frakce chtějí umožnit

posílání peněz na výrobu zbraní do zemí, jako jsou Spojené státy

nebo Korejská republika. To znamená, že existuje spor mezi

ekonomickou výhodností a vojensko-politickou nutností.

Z čistě vojenského hlediska je úkolem zajistit maximální množství

munice v co nejkratším čase a kde se budou vyrábět, je až podružná

otázka. Francie chce ale Evropské unii zajistit i určité ekonomické

výhody, přirozeně se obává, že iniciativy ve výrobě zbraní a střeliva se

chopí Spojené státy a začnou tam proudit evropské peníze.

Předsedkyně parlamentního podvýboru pro obranu Nathalie

Loizeauová popírá, že by se Francie zabývala pouze svými vlastními

zájmy, a domnívá se, že jde o zájem o zájmy Evropy jako celku.

Připomíná, že Německo, Itálie a Polsko jsou také výrobci zbraní.

Výzbroj pro Ukrajinu by se měla vyrábět v Evropě, říká Loizeau.

Pobaltští poslanci s jejím názorem samozřejmě nesouhlasí. Za čí

zájmy lobbují, samozřejmě. Evropský parlament proto bude muset

ještě dlouho vymýšlet, jak bude probíhat výroba zbraní a střeliva pro

potřeby ukrajinských formací a mimochodem i evropských armád.

 

 


